
PROTOKÓŁ Nr XVIII/2015

z sesj i  Rady Gminy Grunwald odbytej  w dniu 30 grudnia 2015r. 
w sali  posiedzeń Gminnego Ośrodka Kultury w Gierzwałdzie.

Początek obrad godz.  9 0 0 .
Zakończenie obrad godz.  9 4 0 .
Przewodniczył:  Pan Ryszard  Bala – Przewodniczący Rady Gminy.
Ustawowy skład rady:  15 radnych.
Obecnych:  14 radnych.
(l is ta  obecności  w załączeniu  – zał.  nr 1).  
Nieobecny:  radny Zbigniew Napłoszek.
Ponadto w sesj i  udział  wzięli
         1.  Henryk Kacprzyk  – Wójt  Gminy;
         2.  Waldemar  Szydlik  – Sekretarz Gminy;
         3.  Urszula Borkowska – Skarbnik Gminy;
         4.  Sołtys i  i  mieszkańcy Gminy Grunwald.

    ( l is ta  obecności  w załączeniu  – zał.  nr 2).

Podjęto uchwały od nr 100 do nr 105.

Ad pkt 1.  Przewodniczący Rady Gminy  – Pan Ryszard Bala  dokonał  otwarcia  
XVIII  sesj i  Rady  Gminy,  po  czym  stwierdził  kworum,  przy  którym  Rada  Gminy 
może obradować i  podejmować prawomocne  uchwały i  dokonywać prawomocnych 
wyborów.  
Następnie powitał  radnych i  zaproszonych gości.

Ad  pkt  2.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  porządek 
dzisiejszej  sesj i  został  na  wczorajszym  posiedzeniu  komisj i  uzupełniony  o  dwa 
projekty uchwał.  
Przewodniczący  Rady  Gminy –  Pan  Ryszard  Bala  przedstawił  projekt  porządku 
obrad.
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  przyjęła  porządek  obrad  XVIII  sesj i  Rady  Gminy 
w/g następującego wyszczególnienia:
   1.  Otwarcie  – stwierdzenie prawomocności  obrad.
   2.  Przyjęcie  porządku obrad.
   3.  Przyjęcie  protokołu z  poprzedniej  sesj i  Rady Gminy.
   4.  Sprawozdanie Wójta z działalności  między sesjami:
       a)  informacja o przetargach ogłaszanych przez gminę.
   5.  Podjęcie uchwał przez Radę Gminy:
       a)  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na
           lata  2015 – 2025;
       b)  w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2015 rok;
       c)  w sprawie zamiaru  l ikwidacj i  punktu przedszkolnego w Gierzwałdzie;  
       d)  w sprawie zmiany statutu Gminy Grunwald;
       e)  w sprawie zmiany w składzie  stałych Komisj i  Rady Gminy;
       f)  w sprawie wyboru  Przewodniczącego Komisj i  Rewizyjnej  Rady Gminy.
   6.  Interpelacje  i  zapytania.
   7.  Wolne wnioski.
   8.  Zamknięcie  obrad.

1



Ad pkt 3.  Przewodniczący Rady Gminy - Pan Ryszard Bala –  protokół  był
dostępny  w  biurze  rady.  Znajduje  się  przy  l iście  obecności.  Zawsze  można 
zapoznać  się  z  jego  treścią.  Wnioskuję  o  przyjęcie  protokołu  z  XVII  sesj i  Rady 
Gminy bez odczytywania.
Radni  uwag nie zgłosil i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  przyjęła  bez  odczytywania  protokół  z  XVII  sesj i  
Rady Gminy.

Ad  pkt  4  .  Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  bardzo  krótki  czas  był  od  ostatniej 
sesj i .  Na  ukończeniu  jest  wstawianie  drzwi  do  strażnicy  w  Gierzwałdzie,  trwa 
remont  ciągnika,  remont  jednego  autobusu  -  wymiana  silnika  w  jednym  z 
autobusów,  dzisiaj  odbieramy  go.  Międzyczasie  została  oddana  do  użytkowania  
pozostała  część  oświetlenia  w  miejscowości  Glądy.  Zostało  wykonane  w 
uzgodnieniu  z  Panią  sołtys.  Myślę,  że  teraz  miejscowość  będzie  zadowolona, 
usatysfakcjonowana.  
Przetargów nie było  żadnych.

Ad pkt  5.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan Ryszard  Bala  –  odczytał  projekt 
uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Grunwald 
na lata  2015 -  2025.
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  WPF  nie  przedstawia  zmian 
zwiększających  czy  też  zmniejszających  kwoty  budżetu.  Zostały  jedynie 
przesunięcia  dokonane  z  wydatków  bieżących  na  wydatki  majątkowe i  w związku  
z  tym też  takie  przesunięcia  zostały  dokonane w załącznikach  WPF.  W związku z 
tym  zwiększono  wydatki  majątkowe  o  33.200,-  zł  i  zmniejszono  automatycznie 
wydatki  bieżące  o  kwotę  33.200,-  zł .  Zwiększenia  dotyczą  przede  wszystkim 
wydatków  majątkowych.  To  dotyczy  wstawionych  drzwi  do  remizy.  Wstępnie 
ustalaliśmy,  że  to  będzie  wydatek  bieżący,  ale  przesunęliśmy  te  środki  jako 
wydatek  majątkowy  w  związku  z  tym,  że  będzie  ta  remiza  modernizowana,  więc 
to  będzie  dalszy  etap  jak  również  opłacono  projekt  budowlany  za  świetl icę  w 
Mielnie  i  takie  też przesunięcie  zostało dokonane.  Takie są tylko zmiany w WPF.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  mówiła  Pani  o  projekcie 
budowlanym  na  świetl icę  w  Mielnie,  sądziłem,  że  ten  projekt,  to  jest  projekt 
typowy,  który jest  powielany w różnych miejscowościach.  
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  nie  jest  typowy,  bo  do  każdej  jednej 
budowy on musi  mieć swoje wartości,  to nie  może być  szkic.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  -  to  jest  projekt  typowy  tylko  za  projekt  typowy 
również  trzeba  zapłacić.  Pytamy  się  o  ceny  i  kosztuje  około  6  tys.  zł .  A  jeżeli 
chodzi  o  przystosowanie  go  do  terenu,  to  już  trzeba  po  prostu  opłacić  to  i  
uzyskanie  zezwolenia  na  budowę.  Do  projektu  typowego  nie  ma  tych  prac  czysto 
projektowych,  ale  za przystosowanie  do terenu również musieliśmy zapłacić.  
Innych uwag nie  zgłoszono.
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  15  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  XVIII/100/2015  w  sprawie 
zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata  2015 – 2025.
(Uchwała w załączeniu  – zał.  nr 3).

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala odczytał  projekt  uchwały 
w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2015 r .
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  uchwała  budżetowa  jest 
odzwierciedleniem  WPF  czy  też  odwrotnie.  W  budżetowej  uchwale  dokonane 
zostały  tylko  przesunięcia  z  wydatków  bieżących  na  wydatki  majątkowe.  Nie 
zwiększono  ani  nie  zmniejszono  wielkości  budżetu.  Został  budżet  na  tym  samym 
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poziomie.  Jedynie  w  wydatkach  bieżących,  ewentualnie  plany  tam  gdzie 
zostawały  były  przeniesione  tam  gdzie  były  braki  i  zwiększono  przy 
inwestycjach.  To  są  inwestycje  które  zostały  zwiększone.  Szczegółowo  opisałam 
to w objaśnieniach.
Radni  uwag nie zgłosil i .
Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 14 głosami  za,  przeciwnych nie  było,
wstrzymujących  się nie było  – podjęła  uchwałę Nr XVIII/101/2015 w sprawie
zmian budżetu Gminy Grunwald na 2015 r . .
(Uchwała w załączeniu  – zał.  nr 4).

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala  odczytał  projekt  uchwały w   
sprawie zamiaru  l ikwidacj i  punktu przedszkolnego w Gierzwałdzie.
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  w  latach  2013  –  2015  na  terenie  naszej 
gminy  był  realizowany  projekt  ze  środków  unijnych  z  Kapitału  Ludzkiego, 
projekt  pod  nazwą  „Grunwaldzkie  Skrzaty”.  Celem  projektu  było  utworzenie 
punktu  przedszkolnego  w Gierzwałdzie.  W związku  z  tym,  że  uzyskaliśmy  zgodę 
od  instytucj i  pośredniczącej  czyli  z  Urzędu  Marszałkowskiego  na  zmianę  formy 
organizacyjnej  z  punktu  przedszkolnego  w  tzw.  trwałości  projektu,  trwałość 
projektu  polega  na  tym,  że  musi  być  dalej  realizowany  punkt  przedszkolny  w 
takim  samym  czasie  jak  trwał  projekt.  Po  uzyskaniu  zgody  od  Urzędu 
Marszałkowskiego  w  okresie  trwałości  projektu  możemy  przekształcić  to  w 
oddział  przedszkolny.  W  związku  z  tym  podejmujemy  uchwałę  o  l ikwidacj i 
punktu  przedszkolnego  z  zamiarem  utworzenia  oddziału  przedszkolnego  od  roku 
szkolnego  2016/17.  W związku  z  tym,  że  potrzebna  jest  opinia  kuratora,  musimy 
to zrobić z  wyprzedzeniem półrocznym.  
Radni  uwag nie zgłosil i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  XVIII/102/2015  w  sprawie 
zamiaru  l ikwidacj i  punktu przedszkolnego w Gierzwałdzie.
(Uchwała w załączeniu  – zał.  nr 5).

Przewodniczący Rady Gminy - Pan Ryszard Bala  odczytał  projekt  uchwały 
w sprawie zmiany statutu Gminy Grunwald.
Statut  Gminy  Grunwald  nie  zawierał  uregulowań  dotyczących  możliwości 
powoływania  przez radnych klubów radnych.  To jest  prawo radnych do zrzeszania  
się  we  własnych  klubach  niezależnie  od  istniejącego  podziału  wymuszonego 
przez  statut  dotyczącego  komisj i .  Taka  możliwość  powoduje  to,  że  radni  
zrzeszeni  w  klubie  mogą  wymieniać  się  poglądami,  mogą  dyskutować  w 
sprawach,  w  których  w  większości  ich  poglądy  się  pokrywają.  Dlatego 
pozwoliłem  sobie  przedstawić  projekt  uchwały  dotyczący  uzupełnienia  statutu 
naszej  gminy o zapis o możliwości  tworzenia klubów radnych.
Radni  uwag nie zgłosil i .
Rada  Gminy  w głosowaniu  jawnym  –  9  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,  przy  5  
głosach  wstrzymujących  się  (radna  Joanna  Leszczyńska,  Wioletta  Sawicka,  Alina 
Szymańska,  radny  Adam Królikowski,  Sławomir  Maruszewski)  –  podjęła  uchwałę 
Nr XVIII/103/2015 w sprawie zmiany statutu Gminy Grunwald.
(Uchwała w załączeniu  – zał.  nr 6).

Przewodniczący  Rady  Gminy  -  Pan  Ryszard  Bala  odczytał  projekt  uchwały  w 
sprawie zmiany w składzie  stałych Komisj i  Rady Gminy.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  w  dniu  wczorajszym  na 
posiedzeniu  komisj i  radni  ustali l i  i  zaakceptowali  zmianę,  że  Pani  Jadwiga 
Dymkowska  dotychczas  członek  i  przewodnicząca  Komisj i  Rewizyjnej  zmieniła 
komisję  i  przeszła  do  Komisj i  Kultury  Oświaty  i  Zdrowia.  W Wyniku  ponownego 
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wyboru  przewodniczącej  Komisj i  Kultury  Oświaty  i  Zdrowia  Pani  Dymkowska 
została  przewodniczącą Komisj i  Kultury Oświaty i  Zdrowia.  
Radni  uwag nie zgłosil i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  -  podjęła  uchwałę  Nr  XVIII/104/2015  w  sprawie 
zmiany w składzie  stałych Komisj i  Rady Gminy.
(Uchwała w załączeniu  – zał.  nr 7).

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  odczytał  projekt  uchwały   w 
sprawie wyboru Przewodniczącego Komisj i  Rewizyjnej  Rady Gminy.
Konsekwencją  decyzj i  Pani  Jadwigi  Dymkowskiej  jest  konieczność  wyboru 
przewodniczącego  czy  przewodniczącej  komisj i  rewizyjnej .  Taki  wybór  został  
wczoraj  zaakceptowany.  
Radni  uwag nie zgłosil i .
Rada  Gminy w głosowaniu  jawnym – 11 głosami  za,  przy 1  głosie  przeciw  (radna 
Małgorzata  Kamińska),  przy  2  głosach  wstrzymujących  (radny  Adam 
Królikowski,  Stanisław Zaboroś) – podjęła uchwałę Nr XVIII/105/2015 w sprawie 
wyboru  Przewodniczącego Komisj i  Rewizyjnej .  
(Uchwała w załączeniu  – zał.  nr 8).

Ad  pkt  6.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  nie  wpłynęły 
interpelacje.

Ad pkt 9.  Wójt  –  Pan Henryk Kacprzyk –  wczoraj  na  komisjach  rozmawial iśmy 
na  temat  bardzo  szybkich  postępów jeżeli  chodzi  o  zmianę  ustaw i  tutaj  chciałem 
zwrócić  uwagę,  że  dzisiaj  w  nocy  nastąpiła  zmiana  i  nowelizacja  ustawy  o 
systemie  oświaty.  Poszło  w  tym  kierunku,  o  którym  wczoraj  mówiliśmy.   Sejm 
zniósł  obowiązek  szkolny  dla  sześciolatków  i  przedszkolny  dla  pięciolatków 
nowelizując  ustawę.  Zdecydowano,  że  dzieci  będą  pobierać  naukę  dopiero  w 
wieku  siedmiu  lat  po  rocznym  obowiązkowym  wychowaniu  przedszkolnym  w 
wieku  sześciu  lat .  Czyli  te  nasze  założenia  i  to  przekształcenie  punktu  
przedszkolnego  w  oddział  przedszkolny  spełnia  te  wymagania.  Będziemy  mieli 
przygotowane  dwie  jednostki  czyl i  Mielno,  Gierzwałd  i  Dylewo  jako 
niepubliczny do przygotowania  przedszkolnego.  Zgodnie  z  nowelizacją  w miejsce  
obowiązku  przedszkolnego  dla  pięciolatków  wprowadzone  zostaje  prawo  dzieci 
pięcioletnich  do  wychowania  przedszkolnego  i  utrzymane  zostaje  prawo 
wychowania  przedszkolnego  dla  dzieci  czteroletnich  i  prawo  do  wychowania 
przedszkolnego  oznacza,  że  samorząd  musi  je  zapewnić  dziecku,  jeżeli  o  to 
wystąpią  rodzice.  To  jest  najważniejszy  punkt  z  tego  wszystkiego,  że  jeżeli  
rodzice  wystąpią  z  taką chęcią,  że chcą wysłać  swoje czteroletnie  lub pięcioletnie 
dzieci  do  szkoły  my  musimy  im  miejsce  w  swoich  placówkach  przedszkolnych 
zapewnić.  Ta  zmiana  w  sumie  polegała  na  tym,  że  sześciolatki  nie  muszą  iść  do 
pierwszej  klasy,  ale  jeżeli  chodzi  o  samorząd,  to  z  samorządu  dużo  obowiązków 
nie  zdjęto.  Nowelizacja  ta  przesuwa  o  3  lata  powstanie  tzw.  zespołów  szkolno-
przedszkolnych,  które  miały  powstać  z  urzędu.  Jeszcze  następna  zmiana  też  dla  
Państwa  pewnie  istotna,  że  biorąc  pod  uwagę  koszty  jakie  samorząd  ma  podjąć  z  
przygotowaniem dla dzieci  oddziałów przedszkolnych  od 4 lat  do sześciu zostanie  
zwiększona  subwencja  oświatowa  z  1.310,-  zł  na  jedno  dziecko  do  1.370,-  zł . 
Czyli  to  są  śmieszne  pieniądze.  Dotychczas  na  dzieci,  które  mamy  w  oddziałach 
przedszkolnych  dostajemy  nie  cała  sumę  jak  na  dzieci  szkolne,  tylko  na  jedno 
dziecko otrzymujemy 106,-  zł  miesięcznie a zostanie  zwiększono do 107,-  zł .  
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  obowiązek  dla  czterolatków  wszedł  w 
tamtym  roku  a  dla  trzylatków  od  1  września  2017,  to  się  nie  zmienia.  Od  1 
września 2017 obowiązkowo musimy zapewnić miejsca dla  trzylatków.
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Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  -  jeszcze  jedna  sprawa,  w  tej  chwili  odbywa  się 
ankieta  prowadzona  przez  Polską  Organizację  Turystyczną  dotyczącą 
poszczególnych  województw,  regionów  i  najpopularniejszych  imprez  i  jest  tam 
zgłoszona  nasza  inscenizacja  bitwy  grunwaldzkiej  ,  jest  zgłoszony  Kanał  
Elbląski,  jest  muzeum  interaktywne  w  Działdowie  i  Wzgórze  we  Fromborku, 
Wilczy  Szaniec  w  Gierłoży.  To  są  cztery  takie  działalności  turystyczne.  Na 
dzisiaj  z  przewagą  48  czy  47%  prowadzi  inscenizacja  „Bitwy 
grunwaldzkiej”.Apeluję  do  Państwa,  żebyście  weszli  na  stronę 
www.polska.travel /hit  ,  do 31 można głosować.  Jest  to o tyle  istotne,  że pomaga
nam  w  uzyskiwaniu  środków  od  sponsorów  i  z  zewnątrz.  Wskazując  na  to  że  ta 
impreza  cieszy  się  dużą  popularnością  już  dwukrotnie  taki  ranking  wygraliśmy.  
Apeluję  do  wszystkich  którzy  posiadają  smartfony,  komputery  i  inne  rzeczy  o 
głosowanie na naszą imprezę.  
Sołtys  Zapieki  –  Pan  Ryszard  Gorzki  –Panie  Wójcie  chciałem  się  zapytać  czy 
rozmawiał  Pan z Ratajem o tą drogę?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  ja  rozmawiałem  też  z  mieszkańcami  Zapieki  i 
mam  prośbę,  żeby  poczekać  do  nowego  roku.  Ja  w  tej  chwili  nie  mam  budżetu.  
Budżet  jest  wykorzystany  na  ten  rok.  Będzie  nowy  budżet,  tam  na  drogę  jest 
pewna  suma  przeznaczona.  Żeby  nie  naruszać  dyscypliny  finansów  publicznych 
proszę poczekać  tą chwilę  i  będziemy wypełniać  piaskiem już po nowym roku. 
Sołtys Zapieki  – Pan Ryszard Gorzki  – bo ludzie  mówią,  że ściągną telewizję.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jak  telewizja  wyremontuje  drogę  będzie  mi 
bardzo miło.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  bym  prosił ,  żeby  nie 
lekceważyć  takich  próśb  mieszkańców,  bo  to  jest  ich  codzienna  bolączka.  Być  
może  dla  nas  siedzących  w  ciepłych  pomieszczeniach  przy  drogach  asfaltowych, 
jest  to  coś  nie  do  ogarnięcia,  ale  ludzie  którzy  muszą  codziennie  brnąć  w błocie,  
mają  poważny  z  tym  problem.  Dlatego  apeluję  Panie  Wójcie  niech  Pan  tę  sprawę 
załatwi,  bo  ja  słyszę  sołtys  drugi  raz  w  tej  sprawie  występuje.  W  związku  z  tym 
jest  to  problem  doskwierający,  dlatego  myślę,  że  się  sprawy  jak  najszybciej  
wyjaśnią,  żeby mieszkańcy miel i  możliwość dotarcia  do świata.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  z  tymi  drogami  jest  problem.  Ja  znam  te 
bolączki  od  dwudziestu  kilku  lat .  Mamy  150  kilometrów  dróg  gruntowych,  które 
musimy  co  chwila  remontować.  Kończy  się  stary  rok  2015,  każdy  z  was  będzie  
spędzał  uroczystość  powitania  nowego  roku  w  jakimś  tam  gronie  czy  osobistym 
czy  na  balach,  chciałem  Państwu  z  tej  okazj i  złożyć  jak  naj lepsze  życzenia 
noworoczne,  żeby  wasze  marzenia  się  spełniły,  żeby  wszystkie  założenia  które  
jako  radni,  tak  samo  i  prywatnie,  żeby  te  marzenia  się  spełniły.  Wszystkim  dużo 
zdrowia i  zadowolenia z  życia.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  pozwólcie  Państwo,  że  i  ja 
również  dołączę  się  do  tych  życzeń,  pomyślności,  spokoju  w  przyszłym  roku  i 
sukcesów w tym  co  Państwo  zamierzacie  robić,  co  planujecie  oraz  dużo  zdrowia,  
żebyście  Państwo te  sukcesy mogli  świętować.

Ad  pkt  10.  Wobec  zrealizowania  porządku  obrad,  Przewodniczący  Rady  Gminy 
zamknął  XVIII sesję Rady Gminy.
 

Protokołowała Przewodniczący Rady Gminy

Bronisława Warmińska Ryszard  Bala
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